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Protokół nr 27/16 

z posiedzenia Komisji Zdrowia Spraw Socjalnych i Rodziny 
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

odbytego w dniu 16 stycznia 2017 r. 
 

Komisja obradowała w sali obrad Urzędu Miasta pokój 229 w Kędzierzynie-Koźlu od  
godz. 16.00 do godz. 16 
 
Na statutową liczbę 6 radnych w chwili rozpoczęcia obrad obecnych było 6 członków komisji 
(obecność członków komisji wg listy obecności, stanowiącej załącznik do nin. protokołu). 
 
Ad 1-2. 
Otwarcia posiedzenia (godz. 16.00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania członków 
Komisji oraz zaproszonych gości dokonała przewodnicząca komisji Dorota Mrówka.  
 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
1. Wojciech Jagiełło – zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle; 
2. Agata Morkis - zastępca Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

 Kędzierzynie Koźlu, 
3. Maja Dobber-Mrożek - zastępca kierownika Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw 

 Socjalnych i Zdrowia; 
4. Mikołaj Mi ścicki – radca Prawny Urzędu Miasta; 
5. Grzegorz Grzesik - komendant Straży Miejskiej, 
6. radna Halina Mińczuk, 
7. mieszkanka Kędzierzyna-Koźla; 

 
Przyjęcie porządku obrad: 

1) Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2) Przyjęcie porządku obrad 
3) Analiza dotychczasowych działań w zakresie utworzenia na terenie Gminy 

Hospicjum. 
4) Informacja Straży Miejskiej dotycząca opieki na osobami bezdomnymi w okresie 

zimowym. 
5) Sprawy bieżące. 

a) Przyjęcie protokołu nr 25 z dnia 12.12.2016 r.; 
6) Zakończenie obrad. 

 
Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka poinformowała, że do dzisiejszego porządku obrad 
proponuje dołączyć materiał: 
1) Problem bezdomności ze szczególnym uwzględnieniem zaspokojenia potrzeb 

pomieszczeń dekontaminacji - informacja dotycząca opieki nad osobami bezdomnymi w 
okresie zimowym. Informacja przygotowana przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej 
(przygotowany zgodnie z planem pracy ) który proponuje omawiać jako punkt  nr 5. 

2) Wniosek PMS. 7140.2.2.2017 Komendanta Powiatowego Policji w Kędzierzynie-Koźlu o 
wskazanie lokalu z mieszkaniowego zasobu Gminy na czas trwania stosunku pracy, który 
proponuje omawiać jako punkt nr 6. 

3) Również w chwili obecnej wpłyną wniosek od Prezydent Miasta o mieszkanie służbowe 
dla pracownika MZBK, który proponuje omawiać jako punkt 7. 

4) Do wiadomości komisji: Lista wnioskodawców uprawnionych do wynajęcia lokalu na 
czas nieoznaczony, który proponuje omawiać w sprawach bieżących i wolnych 
wnioskach.  
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5) Wytypowanie przedstawiciela Komisji ZSSIR do składy komisji rozstrzygającej konkursy 
w  ramach programów zdrowotnych objętych programem Ochrony Zdrowia  na lata  
2017-2019, który proponuje omawiać w sprawach bieżących i wolnych wnioskach. 

6) Do wiadomości komisji pismo ,,Jaskra nie boli-kradnie wzrok". Ksero pisma zostało 
rozdane członkom komisji.  

 
Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka poinformowała, że została złożona prośba  
o przesunięcie opiniowania sprawozdanie ,,Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego"  
w kolejnym marcu. Przewodnicząca Komisji wyraziła zgodę na przesunięcie materiału na 
miesiąc luty br.  
 
Zastępca Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Agaty Morkis poprosiła, aby  
w Planie Pracy Komisji dokonano zmiany w miesiącu marcu i odstąpiono od opiniowania 
tematu ,,Sprawozdanie na temat Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych" ponieważ 
sprawozdanie jest zadaniem wieloletnim i w tym roku ww. sprawozdanie nie zostanie 
przygotowane. Zaproponowano omawianie tego tematu dopiero w 2018 r.; 
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie (6 głosów ,,za”) poparła wniosek oraz dokonała 
wnioskowanej zmiany w planie pracy Komisji.  
,,za" były p Dorota Mrówka, p. Sylwia Artuna, p. Ewa Odulińska, p. Beata Łobodzińska,  
p. Grażyna Radka, p. Dorota Załonka. 
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie (6 głosów ,,za”) przyjęła zaproponowany porządek obrad 
do realizacji.   
 

Porządek po zmianach przedstawia się następująco: 
3) Analiza dotychczasowych działań w zakresie utworzenia na terenie Gminy Hospicjum. 
4) Informacja Straży Miejskiej dotycząca opieki na osobami bezdomnymi w okresie 

zimowym. Informacja przygotowana przez Straż Miejską.  
5) Problem bezdomności ze szczególnym uwzględnieniem zaspokojenia potrzeb 

pomieszczeń dekontaminacji - informacja dotycząca opieki nad osobami bezdomnymi w 
okresie zimowym. Informacja przygotowana przez Miejski Ośrodek Pomocy 
Społecznej. 

6) Wniosek PMS.7140.2.2.2017 Komendanta Powiatowego Policji w K ędzierzynie-Koźlu  
o wskazanie pracownikowi lokalu z mieszkaniowego zasobu Gminy na czas trwania 
stosunku pracy.  

7) Wniosek DO.1510.18.2017 Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych w 
Kędzierzynie-Koźlu o wskazanie pracownikowi lokalu z mieszkaniowego zasobu 
Gminy na czas trwania stosunku pracy.  

8) Sprawy bieżące. 
a)  Lista wnioskodawców uprawnionych do wynajęcia lokalu na czas nieoznaczony. 
b) Wytypowanie przedstawiciela Komisji ZSSIR do składy komisji rozstrzygającej 

konkursy w ramach programów zdrowotnych objętych programem Ochrony Zdrowia na 
lata 2017-2019.  

c)  Do wiadomości komisji pismo ,,Jaskra nie boli-kradnie wzrok"; 
 

Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka poinformowała, że została poproszona o udzielenie 
głosu mieszkance Kędzierzyna-Koźla.  

 
Mieszkanka poinformowała o przeprowadzonej wizji środowiskowej w dniu 23 czerwca  
2016 r. pracowników Urzędu Miasta na wizji w jej mieszkaniu w godzinach wczesno 
porannych, w celu weryfikacji czy córka i zięć mieszkają z nią w jednopokojowym mieszkaniu. 
Poinformowała, że nie spodziewała się pracowników Urzędu Miasta po godz. siódmej rano, 
urzędników przyjęła w piżamie, nie spodziewała się, że będzie musiała pokazywać ubrania 
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domowników, zięcia, córki oraz rzeczy osobiste. Do tej pory jest zdenerwowana sytuacją która 
miała miejsce. W tej sprawie była na rozmowie u Prezydenta Miasta. Wystosowała pismo 19 
września 2016 r. do Przewodniczącego Rady Miasta na które nie uzyskała odpowiedzi. 
 
Radna Halina Mińczuk zapytała czy zgodnie z prawem jest wzywanie sąsiadów  do udzielania 
wyjaśnień, kiedy sąsiedzi złożył wniosek o dodatek mieszkaniowy, wezwanie było pod 
rygorem. Zadzwoniła w tej sprawie do urzędu i została poinformowana, że dotyczy to 
udzielenia informacji przez sąsiadów, w sprawie sąsiada który stara się o dodatek 
mieszkaniowy. Wnioskujący o dodatek mieszkaniowy czują się upokorzeni. Natomiast sąsiedzi 
nie chcą nic mówić o sąsiadach. Zapytała czy zostały zachowane procedury.  
 
Wojciech Jagiełło wyjaśnił, że sprawdzi zaistniałą sytuację. Wiele osób mówi nieprawdę 
i zawsze należy sytuację sprawdzić. Muszą przedstawić fakty świadczące o tym zdarzeniu. 
Osoby składające wniosek zgadzają się na weryfikację danych. Udowodnienie komuś faktu jest 
trudne.  
 
Radca prawny Mikołaj Miścicki wyjaśnił, że zasada jest taka, że jak są prowadzone oględziny 
wówczas czynność dowodowa w postępowaniu administracyjnym prowadzący oględziny ma 
obowiązek zobaczenia wszystkiego. Jeżeli mówimy, że ktoś powołuje się na fakt stałego 
zamieszkiwania, to żeby ten fakt zweryfikować należy sprawdzić, czy są rzeczy osobiste, 
używane czy nowe, można przejrzeć szafy, również rozmowa pomaga rozładować atmosferę. 
Urzędnik ma prawo o godzinie siódmej rano przyjść na wizję. Co do drugiej sprawy   
i udzielenia informacji przez sąsiadów uważa, że wolno rozpytywać sąsiadów, nie należy ich 
informować w jakiej sprawie, chyba że są wzywani jako świadkowie wtedy jest pełen rygor. 
Gmina musi mieć wiarygodne dane, aby zweryfikować sytuację. Lokalne gminne i 
nieruchomości stanowią własność gminy, które gmina może wynajmować lub spieniężać. 
Gmina jest drobiazgowo rozliczana ze wszystkiego co tego dotyczy. Dając komuś mieszkanie 
urzędnicy muszą mieć pełne i nie budzące wątpliwości dowody, że postąpiono słusznie 
przekazując mieszkanie. Nie można odstąpić od wizji mieszkania, sprawdzania szaf, 
wypytywania sąsiadów. Urzędnicy z NIK i Izby Obrachunkowej szczegółowo kontrolują 
przekazywanie mieszkań i gospodarowaniem mieniem gminy. Na wolnym rynku osoby 
musiałyby zapłacić duże pieniądze za mieszkanie. Wydział działa zespołowo i wiele 
potrzebnych informacji uzyskuje z MZBK. Urzędnicy starają się dyskretnie załatwiać sprawy 
lecz problemem jest, że ludzie i sąsiedzi lubią plotkować i snuć domysły.  
 
Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Jagiełło przeprosili mieszkankę za zaistniałą sytuację 
oraz poinformowali, że w najbliższym czasie uzyska odpowiedz na piśmie.  
   
Radna Beata Łobodzińska uważa, że droga do załatwienia tej sprawy to wizyta u Prezydenta 
Miasta, u którego pani dzisiaj była  a nie  informowanie  komisji.  Komisja nie pomoże w 
załatwieniu tej sprawy. 
 
Radna Ewa Odulińska at vocem radnej Beacie Łobodzińskiej uważa, że rozumie determinację 
pani która długo od  września 2016 r. oczekuje na odpowiedz na swoje pismo, więc przyszła i 
poinformowała o swoim problemie kolejny organ Rady Miasta. Co do słów mecenasa, 
rozumnie, że są wyrażania prawne i aspekty prawnie, lecz proponuje zrozumieć normalnych 
ludzi, którzy otrzymują zawiadomienie z urzędu miasta, aby stawić się w charakterze świadka, 
mogą różnie emocjonalnie reagować na takie pismo. Wśród sąsiadów mogą powstawać różne 
pogłoski, niedomówienia. Proponuje mecenasowi znaleźć rozwiązanie sytuacji lub wprowadzić 
zmiany w uchwale. Nie jest to pierwszy przypadek poruszony na tej komisji, że dochodzi do 
kontroli w ten sposób. Zapytała czy kontrole są zapowiedziane czy nie.  
 
Mecenas Mikołaj Miścicki uważa, że tego typu kontrole powinny być zapowiedziane.  
 



 4

Radna Ewa Odulińska wyjaśniła, że chciała usłyszeć, że kontrole są zapowiedziane, ale 
proponuje zmienić godziny kontroli na bardziej odpowiednie.  
 
Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Jagiełło poinformował, że urzędnicy wykonują wiele 
wywiadów. Przypadków w których osoby są nie zadowolone zdarzają się rzadko. Oświadczenia 
nie są miarodajne, gdyż ludzie mówią i piszą nieprawdę. Dlatego tak ważne są wywiady 
środowiskowe.  
 
Ad 3.  
Analiza dotychczasowych działań w zakresie utworzenia na terenie Gminy Hospicjum. 
(materiał w formie papierowej stanowi załącznik do nin. protokołu) 
 
Radna Sylwia Artuna zapytała o aneks do umowy z jakiego powodu podpisano aneks.  
 
Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Jagiełło poinformował, że aneks został podpisany 
prawdopodobnie z procedur lub uwarunkowań technicznych.   
 
Komisja przyjęła do wiadomości analizę dotychczasowych działań w zakresie utworzenia na 
terenie Gminy Hospicjum. 
 
Ad 4. 
Informacja Straży Miejskiej dotycząca opieki na osobami bezdomnymi w okresie zimowym. 
Informacja przygotowana przez Straż Miejską. (materiał w formie papierowej stanowi 
załącznik do nin. protokołu) 
 
Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka zapytała czy ilość osób bezdomnych się zwiększyła 
lub zmniejszyła niż zostało to wykazane w przedstawionej informacji.  
 
Grzegorz Grzesik - Komendant Straży Miejskiej wyjaśnił, że na chwilę obecna trudno mu 
powiedzieć czy liczba osób bezdomnych się zwiększyła czy zmniejszyła. W Monarze-Markocie 
przebywa ok. 70 osób.  
 
Radna Halina Mińczuk zapytała z uwagi, iż przez tydzień były bardzo niskie temperatury 
dlaczego nie pomyślano u ustawieniu na terenie miasta koksowników, np. przy dworcu. 
Zapytała o zbiórkę odzieży wśród urzędników w mieście, dlaczego nie nagłośniono tej akcji. 
Można było zebrać więcej odzieży.   
 
Grzegorz Grzesik - Komendant Straży Miejskiej wyjaśnił, że zbiórka odzieży była to 
spontaniczna akcja, ponieważ był nagła potrzeba. Natomiast obawia się postawienia 
koksowników, gdyż w trosce o bezpieczeństwo koło każdego koksownika musiał by stać 
strażnik miejski. Ale rozezna się w sprawie. Obawia się, że osoby nietrzeźwe poparzą się o 
koksowniki.  
 
Komisja przyjęła do wiadomości informację Straży Miejskiej dotycząca opieki na osobami 
bezdomnymi w okresie zimowym. 
 
 
Ad 5. 
Problem bezdomności ze szczególnym uwzględnieniem zaspokojenia potrzeb pomieszczeń 
dekontaminacji - informacja dotycząca opieki nad osobami bezdomnymi w okresie zimowym. 
Informacja przygotowana przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej.(materiał w formie 
papierowej stanowi załącznik do nin. protokołu) 
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Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka prosiła o zadawanie pytań do przesłanego materiału, 
w związku z brakiem chętnych do  dyskusji, komisja przeszła do kolejnego punktu.  
 
Komisja przyjęła do wiadomości informację Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  
na temat problemu bezdomności ze szczególnym uwzględnieniem zaspokojenia potrzeb 
pomieszczeń dekontaminacji. 

 
Ad 6. 
Wniosek PMS.7140.2.2.2017 Komendanta Powiatowego Policji w K ędzierzynie-Koźlu  
o wskazanie pracownikowi lokalu z mieszkaniowego zasobu Gminy na czas trwania stosunku 
pracy.  
 
Radna Grażyna Radka poprosiła o wyjaśnienia wniosku, gdyż nie otrzymała wniosku. 
 
Szczegółowych informacji dotyczące wniosku wyjaśniła Maja Dobber-Mrożek.  
 
Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Jagiełło poinformował, że brakuję kadry do pracy w 
Policji w Kędzierzynie-Koźlu. Gmina przekazując kadrze policyjnej mieszkania gwarantuje 
bezpieczeństwo mieszkańców. Komendant Policji w Kędzierzynie-Koźlu wyrażał prośbę o 
mieszkanie dla pracownika. 
 
Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka poddała pod głosowanie wniosek  
PMS.7140.2.2.2017 o wskazanie lokalu dla pracownika. 
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie (5 głosów ,,za”) zaopiniowała wniosek PMS.7140.2.2.2017 
Komendanta Powiatowego Policji w Kędzierzynie-Koźlu o wskazanie lokalu z 
mieszkaniowego zasobu Gminy na czas trwania stosunku pracy. 
,,za" były p Dorota Mrówka, p. Sylwia Artuna, p. Ewa Odulińska, p. Beata Łobodzińska,  
p. Grażyna Radka. 
 
Ad 7. 
Wniosek DO.1510.18.2017 Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych w 
Kędzierzynie-Koźlu o wskazanie pracownikowi lokalu z mieszkaniowego zasobu Gminy na 
czas trwania stosunku pracy.  
 
Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Jagiełło poinformował, że wniosek jest dla bardzo 
dobrego pracownika schroniska. Przeprosił za pośpiech w procedowaniu lecz wniosek wpłyną 
w dniu dzisiejszym. Są jeszcze mieszkania służbowe do dyspozycji.  
 
Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka przypomniała, że gmina posiada w swoim zasobie 
wolne mieszkania służbowe, za które  ponosi co miesiąc opłaty, płaci za ogrzewanie, liczniki, 
stałe koszty utrzymania. Więc szkoda, żeby mieszkania stały puste. W sytuacji kiedy 
przekazujemy mieszkanie schodzimy z kosztów ponoszonych przez gminę.  
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie (5 głosów ,,za”) zaopiniowała wniosek DO.1510.18.2017 
Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu o wskazanie 
pracownikowi lokalu z mieszkaniowego zasobu Gminy na czas trwania stosunku pracy.  

,,za" były p Dorota Mrówka, p. Sylwia Artuna, p. Ewa Odulińska, p. Beata Łobodzińska,  
p. Grażyna Radka. 

 
Ad 8.  
Sprawy bieżące. 
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1) W związku z wnioskiem ustnym zastępcy Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej Agaty Morkis dokonano zmiany w planie pracy Komisji w miesiącu marcu.  
Odstąpiono od opiniowania tematu ,,Sprawozdanie na temat Strategii Rozwiązywania 
Problemów Społecznych" ponieważ sprawozdanie jest zadaniem wieloletnim i w tym roku ww. 
sprawozdanie nie zostanie przygotowane. Zaproponowano omawianie tego tematu dopiero w 
2018 r.; 
Komisja jednogłośnie pozytywnie (5 głosów ,,za”) poparła wniosek oraz dokonała 
wnioskowanej zmiany w planie pracy Komisji.  

,,za" były p Dorota Mrówka, p. Sylwia Artuna, p. Ewa Odulińska, p. Beata Łobodzińska,  
p. Grażyna Radka. 

 
2) Wytypowanie przedstawiciela Komisji Zdrowia Spraw Socjalnych i Rodziny do składu 
komisji rozstrzygającej konkursy w ramach programów zdrowotnych objętych programem 
Ochrony Zdrowia na lata 2017-2019;  
 
Radna Sylwia Artuna poinformowała, że przez dwa lata pracowała w komisji rozstrzygającej 
konkursy i chętnie podejmie się przez  kolejny rok pracy w komisji.  
 
Z uwagi, iż nikt więcej nie wyraził swojej chęci do składu komisji rozstrzygającej konkursy w 
ramach programów zdrowotnych objętych programem Ochrony Zdrowia na lata 2017-2019 
przewodnicząca Dorota Mrówka poddała pod głosownie kandydaturę Sylwii Artuna. 
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie (5 głosów ,,za”, w głosowaniu nie brała udziału radna 
Sylwia Artuna) udzieliła poparcia pani Sylwii Artuna.   
 
Przedstawicielem Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny  do składu komisji 
rozstrzygającej konkursy w ramach programów zdrowotnych objętych programem Ochrony 
Zdrowia na lata 2017-2019 została pani Sylwia Artuna. 

,,za" były p Dorota Mrówka, p. Ewa Odulińska, p. Beata Łobodzińska,  
p. Grażyna Radka, p. Dorota Zasłonka. 

,,wstrzymała się" p. Sylwia Artuna, 
   
3) Przyjęcie protokołu nr 25 z dnia 12.12.2016 r.; 
Komisja jednogłośnie pozytywnie (5 głosów ,,za”) przyjęła Protokół nr 25. 
,,za" były p Dorota Mrówka, p. Sylwia Artuna, p. Ewa Odulińska, p. Beata Łobodzińska,  
p. Grażyna Radka. 
4) Komisja przyjęła do wiadomości przedstawioną ,,Listę wnioskodawców uprawnionych do 
wynajęcia lokalu na czas nieoznaczony"; 
5) Kolejny termin komisji został ustalony na 13 lutego 2017 r. o godz. 16.00; 
 
Ad 9. 
Zakończenie obrad. 
 
W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad, przewodnicząca komisji – 
Dorota Mrówka podziękowała za aktywne uczestnictwo i o godz. 16.50 zamknęła posiedzenie 
komisji. 
    
Spisała A.  Dworaczek 

 
        PRZEWODNICZĄCA KOMISJI 
          
         Dorota Mrówka 


